
Župan Stričak: Grad Varaždin cijenu korištenja Graberja za

srednjoškolce povećao čak 4 puta
16.10.2024.

Varaždinska županija dosad se nije upuštala u javnu polemiku s Gradom

Varaždinom bez obzira što je gradonačelnik Neven Bosilj srednjim školama, čiji

osnivač je Županija, odlučio naplaćivati korištenje dvorane Graberje za nastavu

tjelesne i zdravstvene kulture čak 4 puta skuplje nego dosad (povećanje od 333 %

plus PDV).

Posljednjih mjesec dana zaista je tužno gledati gradonačelnika Nevena Bosilja kako

se prepire sam sa sobom. Njegovi pokušaji objašnjavanja da je povećao cijenu

korištenja dvorane Graberje za potrebe učenika srednjih škola, zatim da „nije on"

nego Zajednica sportskih udruga, potom da je „ipak on, jer je morao" su jadni. U toj

svađi „sam sa sobom" zaboravio je navesti da je cijenu povećao 4 puta, odnosno

333 % plus PDV. Svoj postupak pokušao je opravdati navodnim jednostranim

dizanjem cijena korištenja školskih dvorana kojima je osnivač Županija. Međutim

cijena korištenja županijske dvorane o kojoj govori je manja za 10 %.



Odluku koju gradonačelnik Bosilj naziva „jednostranom" je Varaždinska županija

pripremala punih godinu dana, o njoj se dva puta raspravljalo na sastancima župana

s načelnicima i gradonačelnicima, na kolegijima ravnatelja škola te je bila upućena

na javno savjetovanje i potom na donošenje vijećnicima Županijske skupštine.

Riječ je o Odluci o uvjetima, kriterijima i postupku za davanje i uzimanje u zakup

prostora i opreme, te načinu korištenja vlastitih prihoda u školskim ustanovama

kojima je osnivač Varaždinska županija. Županijska skupština je tu Odluku usvojila

još u studenome 2023. godine jednoglasno, a njezino donošenje podržali su i

vijećnici SDP-a.

Glavni cilj donošenja Odluke bio je uvesti red u korištenje školskog prostora,

odnosno dvorana. Intencija je bila da se školski prostor, pa tako i dvorane

prvenstveno daju na korištenje za potrebe djece i mladih, za programe rehabilitacije

osoba s invaliditetom, programe predškole, za sportaše i rekreativce te potom za sve

druge zainteresirane, i to na isti način u svim školama kojima je osnivač Županija,

što do tada nije bio slučaj.

Napominjem da je Odluka bila pripremana godinu dana, a osim što su s njom prije

donošenja bili upoznati načelnici i gradonačelnici te ravnatelji škola, upućena je i na

javno savjetovanje. Dakle, prvi put je u donošenje takve odluke bila uključena

javnost, odnosno porezni obveznici koji su gradili te objekte, pa samim time imaju

pravo znati kako se taj prostor koristi i tko ga koristi. Naglašavam i da je održan

sastanak sa svim načelnicima i gradonačelnicima čije su jedinice lokalne

samouprave sudjelovale u izgradnji ili dogradnji škola i dvorana po modelu JPP-a.

Nakon što je Županijska skupština usvojila Odluku uz jednoglasnu podršku, znači i

vijećnika iz redova SDP-a, sa svim gradovima i općinama koji su to tražili i imali neko

pravo na korištenje tog prostora uređeni su međusobni odnosi.

Umjesto da i gradonačelnik Bosilj to učini, on jednostrano odlučuje povećati cijenu

korištenja dvorane Graberje za učenike srednjih škola, kojima je osnivač Županija i



to za 333 % plus PDV (Županija nije oslobođena plaćanja PDV-a), dakle čak četiri

puta.

Međutim bez obzira na sve, nakon mjesec dana svađe sam sa sobom, 9. listopada

2024. godine, dakle prošli tjedan napokon šalje dopis da se urede odnosi oko

korištenja sportskih dvorana.

Bez obzira na njegov sramotan potez prema varaždinskim srednjim školama, tj.

učenicima, zahvaljujući angažmanu ravnatelja i profesora nastava tjelesne i

zdravstvene kulture se redovno održava i to bez ikakvih problema.

Anđelko Stričak,

župan Varaždinske županije


